
Nejenže nebojují proti korupci, ona s nimi bují
   »Zavedeme zákony k posílení průhlednosti veřejné správy a 
prevence korupce.« 
I  tohle  stálo  v  trhacím  kalendáři  se  vznešeným  názvem
Programové prohlášení  vlády.  Už na  konci  loňského  roku ale
Transparency  International  upozornila  na  to,  že  vláda  ve
skutečnosti  v  zavádění  protikorupčních opatření  selhává.  A to
především kvůli ODS. Organizace upozorňovala na to, že Petr
Fiala toleruje a kryje závažné prohřešky ministra spravedlnosti
Pavla  Blažka,  ale  také  nechává  vlastní  poslance  prosazovat
zákony,  které  jdou  proti  veřejnému  zájmu  a  nahrávají
soukromým mocenským zájmům. Blažkovi vyčítá Transparency
výroky zaměřené proti státním zástupcům.
»Ministr  spravedlnosti,  který  dlouhodobě pracuje na podrývání

demokratických institucí a právního státu, je výsměch všem občanům ČR. Jeho veřejné
vystupování ve prospěch svůj i jeho blízkých spolupracovníků je zářným příkladem toho,
jak současná vláda přistupuje ke korupci a co pro ni znamená termín politická kultura,«
uvedl analytik Marek Chromý.
  Korupci dveře dokořán
  Výkonný ředitel Transparency Internationa Kotora pak uvedl, že ODS nemá omezování
korupce v DNA. »Naopak se veškerá legislativní opatření snaží podkopávat a vykostit.
Vlastní  kauzy bagatelizují  a  vyhýbají  se  zodpovědnosti.  Slibovaná změna  v  aktivním
řešení korupce se současnou vládou nepřišla a nepřijde,« napsal. A jeho slova se nyní
potvrdila. Ba co víc – nejen, že v otázce boje s korupcí nepřišla pozitivní změna. Nyní
ODS korupci přímo otevírá dveře dokořán. Sněmovnou totiž minulý týden prošlo zvýšení
limitů pro zakázky zadávané napřímo bez soutěže. A to hned o polovinu! První zvyšuje
limity pro zakázky malého rozsahu ze dvou na tři miliony korun, v případě stavebních
zakázek se limit zvýšil ze šesti na devět milionů. Zakázky do této částky nebudou muset
projít  zadávacím  řízením  a  zadavatel  může  postupovat  podle  vlastního  uvážení  –
například vybrat  dodavatele napřímo,  případně pouze z uzavřeného okruhu zájemců.
Zároveň však Sněmovnou neprošel návrh, který měl zadávací řízení zprůhlednit, a to
hlavně kvůli hlasům koho jiného než ODS a lidovců. Zvýšení limitů poslanci schválili až
na třetí pokus, a to o dva hlasy. V předchozích dvou hlasováních se pro návrh nenašel
dostatek hlasů.
   »Vládní koalice otevřela cestu korupci,« reaguje například protikorupční expert Věnek
Bonuš ze spolku Lobbio, podle něhož se tak mimo kontrolu veřejnosti dostanou tendry za
skoro 23 miliard korun.
  A obhajoba ODS? Podle poslance a předsedy hospodářského výboru Sněmovny z ODS
Jana Adamce  to  přece  není  problém,  protože  žádný  zákon  nezabrání  tomu,  aby  ho
někdo obešel. Tak to pardon, ale tohle už je za mě vážně síla! ODS tak vlastně říká, proč
se vůbec snažit o nějaké zákony, prostě všechno rozvolněme, ať si můžeme tu republiku
v klidu rozkrást. Pokud něco dokazuje slova Transparency International o tom, že ODS
nemá omezování korupce v genech, je to přesně tento čerstvý výrok poslance Adamce.
Nicméně  to,  že  ODS  po  celou  svou  existenci  nemá  problém  obcházet  zákony  při
dohazování si  veřejných zakázek, snad neznamená, že by měl stát na boj s korupcí
rezignovat a přestat se snažit ho vymáhat.
  Přesně to ale vláda Petra Fialy nyní dělá a já jen doufám, že tohle je jen další hřebík do
rakve té nejhorší vlády v historii České republiky. O tom, jak to má ODS s korupcí svědčí
také naprosto skandální dění kolem kampeličky, ve které si zapomněl milion sám premiér
a předseda ODS Fiala. Za to, co se v souvislosti s touto kauzou dělo, by ve státech, kam
nás Fialova vláda chce údajně vést, padaly okamžitě hlavy.
Válečné choutky NATO
  Plán  ekonomické  destrukce  a  konkurenceschopnosti  Evropy  pokračuje.  Poté,  co
prezident Trump zmrazil veškerou zahraniční pomoc, přispěchal šéf NATO Marko Rutte s
názorem, že by část amerických závazků měla převzít právě Evropa. »Pokud Ukrajina
prohraje,  obnovení  odstrašující  síly  NATO bude  stát  mnohem  více  peněz,  než  nyní
zvažujeme vydávat na obranu a posílení průmyslové výroby,« prohlásil ve čtvrtek podle
portálu Independent.
  Tak si to shrňme. Trump nejprve zmrazí podporu Ukrajiny, aby konečně podnítil mírové
diskuse a vyzval ke konstruktivnímu jednání o příměří. V ten okamžik ale přispěchá šéf
NATO z Nizozemska se štvavým výrokem, přímo vyzývajícím k pokračování války až do
úplného zničení,  které  má financovat  Evropa,  balancující  na pokraji  obří  ekonomické
krize. To zní opravdu jako skvělý nápad, který jen dokládá válečné choutky NATO, v čele
s Ruttem, který už si asi zvykl za poslední dekádu, že je Evropa vlastně už zvyklá střílet
se do vlastní  nohy,  jako třeba v případě Green Dealu.  Nezbývá tedy než doufat,  že
evropské špičky tentokrát budou na straně lidí,  které mají  reprezentovat,  a odmítnou
podobné fantasmagorie, sloužící jen a pouze zbrojařské lobby.
Daň z neočekávaných zisků firem – další vládní propadák
  Již  při  loňském  zúčtování  roku  2023  bylo  jasné,  že  tzv.  windfall  tax,  tedy  daň  z
neočekávaných zisků firem, skončila pro ministra financí Zbyňka Stanjuru i celou vládu
tehdejší pětikoalice fiaskem. Při sestavování státního rozpočtu na rok 2023 ministerstvo
financí uvádělo, že příjmy z windfall tax by měly dosáhnout 85 miliard korun. Ještě v
srpnu 2023 pak Stanjurovo ministerstvo odhadovalo zisky ve výši 64,5 milionu korun.
Závěrečné zúčtování ale ukázalo, jaké vzdušné zámky si vláda stavěla, když se za rok
2023 podařilo ve výsledku dosáhnout jen něco málo přes třetinu původních odhadů. Že
se nejednalo o náhodu a windfall tax je dalším vládním propadákem, doložila nyní nová
data za loňský rok, ve kterém se příspěvek do státní kasy z této daně například od bank
vydělávajících desítky miliard ještě snížil na směšných 470 milionů.
Tak alespoň víme, z jakých odhadů nyní premiér Fiala odvozuje své predikce ohledně
německých  platů.  Stanjura  pak  další  loňský  propadák  s  windfall  tax  odmítl  blíže
okomentovat a uvedl pouze, že stát neměl dosud s podobnými opatřeními zkušenosti.
Ani to nebránilo v rozpočtovém výhledu napálit prvotní odhad na 100 miliard.
Zase to odnesli nejchudší
  A tak výběr daní dolehl opět na ty nejchudší, na rozdíl od bank, které našly nástroje, jak
windfall tax obejít a navzdory nízkým odvodům vydělaly loni opět přes sto miliard korun.

Za tři čtvrtletí loňska, pro která jsou data dostupná, jim totiž stoupl souhrnný čistý zisk
meziročně o 8,1 miliardy Kč, tedy o desetinu, na téměř 91 miliard korun. Stejně tak jak
je stát v posledních letech neschopný zdanit korporáty, další desítky miliard mu unikají
při výběru daní u OSVČ v oblasti IT, kde navzdory naší nedobré ekonomické situaci
máme ve srovnání s okolními zeměmi daleko nejnižší míru zdanění podnikajících IT
specialistů vydělávajících alespoň dvojnásobek průměrné mzdy. Dostáváme se tak do
paradoxní  situace,  kdy  OSVČ  »ajťák«  vydělávající  120  tisíc  odvádí  na  daních  v
absolutních číslech méně než zaměstnanec s minimální mzdou, nebo 4x méně než
zaměstnanec  se  stejným  platem.  Stačí  tak,  aby  si  zaměstnanec  »ajťák«  pořídil
živnostenský list a ušetří oba – firma i pracovník. Jediný, kdo na švarsystému prodělá,
je stát, který tak ročně přichází podle PAQ Research až o desítky mld. V žádné okolní
zemi podobné zvýhodnění, jakým je 60% výdajový paušál, neplatí.
  Namísto zefektivnění výběru daní, na nějž měla vláda celé tři roky, tak nyní ministr
financí na začátku roku snížil odhad růstu ekonomiky. Dle něj se má HDP letos zvýšit
o 2,3 % namísto na podzim odhadovaných 2,5. Ještě pozitivnější byla prognóza 2,7
%,  na  které  je  postavený  letošní  rozpočet.  Je  však  otázkou,  nakolik  budou  nyní
odhadované 2,3 % růstu reálná. České firmy totiž hned na začátku roku spustily kvůli
vysokým nákladům na energie vlnu propouštění.
  Netuším, jaký zázračný plán má ministr Stanjura připraven, abychom dosáhli růstu
nad 2 %, když v Německu snížili odhad z 1,1 aktuálně na 0,3 %. Stejně jako naše
vláda, i vláda kancléře Scholze chtěla svou neschopnost přetřít na růžovo pozitivními
odhady,  jen  aby  nyní  na  začátku  roku  musel  tamní  ministr  hospodářství  Habeck
konstatovat,  že  situace  v  Německu  je  vážná.  Ještě  za  Scholze  loni  německá
ekonomika, která je největší v Evropě, podruhé v řadě klesla, a to o 0,2 procenta.
  Jak dlouho nám tu tedy Stanjura s Fialou ještě budou vykládat předvolební pohádky
o 2% růstu,  než se  na tiskovkách zase budou tvářit  překvapeně,  že  okolnosti  se
nedaly předvídat a uvalí další škrty na lidi již nyní ohrožené chudobou?
  A jak se tato situace dotkne nás? Výkonný ředitel představenstva Česko-německé
obchodní a průmyslové komor Bauer uvedl, že přibližně 30% českého zahraničního
obchodu je realizováno s Německem a ekonomická slabost Německa tedy nutně silně
ovlivňuje hospodářský růst v ČR. 
   Megalomanské  plány  na  zelenou  transformaci  Evropy  stále  neopustily  hlavy
evropských komisařů a předsedkyně. To bylo znát i u představení kompasu EU pro
obnovení konkurenceschopnosti a zajištění udržitelné prosperity. Kompas má pomoci
Evropskému průmyslu stát se opět konkurenceschopným a z EU udělat opět atraktivní
místo  pro  rozvoj  a  investice.  V rámci  toho  by  měly  být  podpořeny  inovativní
technologie,  jako  je  AI  či  robotika,  překážky  na  jednotném  trhu  by  měly  být
odstraňovány  a  evropské  firmy  by  měly  dostávat  preferenci  u  veřejných  zakázek
v kritických  odvětvích  a  technologiích.  Další  oblastí,  které  se  kompas  dotýká,  je
dekarbonizace průmyslu a podpora obnovitelných zdrojů energie.
    Jak vypadá dekarbonizace průmyslu, můžeme vidět na průmyslu automobilovém,
který začal  zaostávat za průmyslem asijských států a USA kvůli  ohromnému tlaku
Evropské komise a bohužel i EP na přechod na elektromobilitu. Automobilový průmysl
zmiňuji i s ohledem na začátek strategických rozhovorů mezi Komisí, automobilkami a
odbory.  Doufám, že přítomní  představitelé Komise budou alespoň jednou pořádně
poslouchat a zmírní své extrémní ambice zrušením či odsunutím zákazu spalovacích
motorů  a  alespoň  dočasné  prominutí  či  zmírnění  pokut  pro  automobilky,  které
nevyrábějí dostatečný podíl elektromobilů.
   Posedlost vedoucích představitelů EU vším zeleným zabíjí. A nemyslím tím pouze
konkurence-schopnost,  průmysl  či  životní  úroveň,  ale ve velkém může podněcovat
k zabíjení  lidí.  V únoru  2024  uzavřela  EU  s Rwandou  memorandum  o  dodávání
surovin potřebných k zelenému průmyslu.  Před pár dny konžské povstalecké hnutí
M23  přímo  vojensky  podporové  Rwandou  zabralo  strategické  město  Goma  na
východě  Demokratické  republiky  Kongo,  tedy  oblasti  velice  bohaté  na  strategické
suroviny pro zelený průmysl. Vzhledem k tomu, že Rwanda i podle zpráv amerického
ministerstva  zahraničí  vyváží  větší  množství  těchto  surovin,  než  sama  vytěží,  je
zřejmé že tyto suroviny získává »díky« plundrování Konga. Přes půl milionu lidí nyní
nemá kvůli  zabrání  Gomy střechu nad hlavou či  přístup  k  jídlu  a  vodě.  I  přes  to
všechno  se  EU  zatím  nemá  k vypovězení  memoranda  s Rwandou  a  zmírnění
zeleného šílenství, které těžbu těchto zdrojů vyžaduje. Možná, že jde však o další plán
Komise,  cílem  kompasu  konkurenceschopnosti  je  totiž  i  přilákání  a  integrace
»kvalifikovaných  talentů«  ze  zahraničí.  Možná si  EK  slibuje,  že  pokud  učiní  život
v dalších státech nesnesitelný podporou vojenských konfliktů, bude pak moci získat
více levné pracovní síly i do našich ulic, s čímž dozajista pomůže i přijatý migrační
pakt, na němž se podepsal ministr Fialovy vlády z Dozimetru – Vít Rakušan.  
                                           Kateřina Konečná, europoslankyně a předs. ÚV KSČM

Filip  pro  CNN  Prima  NEWS:  Konečná  se  komunistům
nevzdálila, je to perspektivní politička
  Bývalý předseda KSČM Vojtěch Filip v rozhovoru   pro CNN  
Prima NEWS pochválil svoji následovnici ve funkci Kateřinu
Konečnou. 
  »Kateřina  Konečná je  myslím velmi  perspektivní  politička se
širokým  rozhledem  a  schopnostmi  zvládat  politické  úkoly  na
úrovni doby. Nechybí jí dialektické materialistické myšlení, a to je
základ pro správnou politiku komunistických a dělnických stran,
tak  jak  nyní  ve  světě  pracují,« odpověděl  Filip  na  otázku

redaktora Davida Laštovky, zda se Konečná »nevzdaluje komunistům«.
  Na dotaz, že Konečná má v některých případech pravicové názory. »Hájí například
podnikatele  před  Green  Dealem.  notuje  si  s  Filipem  Turkem,  jehož  politika  bývá
označována za ODS revival. S nacionalistickou rétorikou zase připomíná Okamurovu
SPD…  Ztotožňujete  se  s  tím?«  Filip  odpověděl:»Každý  máme  nějaký  styl
vyjadřování. To, že někdy souhlasíte s názorem jiných, neznamená  že jindy s nimi
nesouhlasíte a že snad přejímate jejich politickou linii. Důležité je používat argumenty
a Kateřina Konečná jich má dostatek a také je prezentuje,« řekl expředseda KSČM.
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   Filip odpovídal rovněž na otázku, zda je značka KSČM mrtvá, když se schovává pod
pojmem STAČILO! »Značka KSČM není mrtvá, naopak se ukázalo, že krize, do které
nás  tato  vláda  vehnala  svými  nesmyslnými  rozhodnutími  a  nekompetentní  politikou
vyžaduje reálnou a realistickou politiku, která bude založena na respektu k faktům a
pohybu  na  globální  politické  a  ekonomické  scéně  a  schopnosti  spolupráce  širokého
spektra  odborníků  z  různých  stran  a  hnutí,  kteří  odmítnou  současná ideologizovaná
rozhodnutí a vrátí politice její rozměr s heslem ‚s lidmi pro lidi‘. O to se ti, kteří nyní
pracují na značce STAČILO!, snaží,« konstatoval Filip.
   Rozebral  také příčiny toho, proč se KSČM v roce 2021 nedostala do Poslanecké
sněmovny. Tehdy získala jen 3,6 procenta hlasů a Filip spolu s celým vedením rezignoval
na funkci. »Komunistická strana Čech a Moravy v roce 2018 učinila velmi státotvorný
krok a ukončila vleklou ústavní krizi, když se rozhodla naplnit usnesení svého ústředního
výboru  a  tolerovat  menšinovou  vládu  hnutí  ANO  a  ČSSD. Požadovala  za  to  plnit
minimální sedmibodový program, který měl nastartovat růst ekonomiky, splácení státního
dluhu a zajištění nejzákladnějších potřeb v růstu mezd, růstu důchodů a sociálních dávek
a udržitelnost systému zdravotnictví. Dále tam byl bod, který pžadoval vypořádání se se
zločiny  privatizace  90  let.  Tento  program  byl  také  plněn  a  státní  rozpočet  a  státní
závěrečný účet za roky 2018 a 2019 to dokazují,« vypočítal Filip. »V roce 2020 v době
pandemie  covid-19  jsme  přispěli  k  tomu,  že  byly  udrženy  pracovní  kolektivy  a  přes
zastavení ekonomiky neklesala koupěschopná poptávka obyvatel. Dluh sice v roce 2020
rostl, ale méně než nyní, když výkon ekonomiky není nijak bržděn pandemií. Toleranci
vlády jsme vypověděli až po zvládnutí základní fáze opatření proti pandemii, když nebylo
možné  podpořit  pokračování  opatření,  která  poškozovala  běžný  život  obyvatel  a
přispívala jen podivným obchodům, případně omezovala základní práva a svobody lidí.
Za tuto toleranci, kterou část obyvatel, ale i část členské základny později nepřijala za
svou,  jsme  zaplatili  vysokou  politickou  cenu  –  nedosažení  5%  vstupní  hranice  do
parlamentu. Za chybu považuji, že těch požadavků nebylo více a že nebyly vůči vládě
tvrdším  způsobem  uplatňovány,  zejména,  že  jsme  po  přijetí  prodloužení  doby
nepromlčitelnosti  zločinů  privatizace  o  dalších  10  let  více  nepožadovali  od  vlády
vyšetřování  takových  rozhodnutí.  Omluvou  není,  že  vláda  řešila  pandemickou
krizi,« uvedl  Filip.  Nechtěl  ale  tipovat,  jakého  výsledku  dosáhne  hnutí  STAČILO!  v
letošních sněmovních volbách. »Vždy jsem odmítal prognozovat, a tak nebudu ani teď
říkat,  co  očekávám,« prohlásil  Filip.  Hnutí  STAČILO!  spojuje  kromě KSČM  i  Českou
stranu národně sociální (ČSNS) a Svobodné demokraty – Sdružení nezávislých (SD-
SN) »Určitě největším prgramovým pojítkem je odmítnutí současné vlády. Druhým
pojítkem je formulace národního zájmu, který se zcela vytratil,« uzavřel Filip (pk

Solidarita se slovenskou vládou pod tlakem pravicového
extrémismu   
Politickou polarizaci na Slovensku mají na svědomí bývalé pravicové vlády, které
byly  u  moci  před  nástupem  současné  vlády  Roberta  Fica,  jež  nastoupila
v říjnu 2023. Tehdejší neoliberálně – neokonzervativní vlády Igora Matoviče (2020-
2021)  a  Eduarda  Hegera  (2021-2023)  a  pseudoúřednická  vláda  Ludovíra  Ódora

(2023) perzekuovaly opoziční politiky, kriminalizovaly je
a vyostřovaly společenské napětí nenávistnými projevy.
Zároveň  svými  vojenskými  aktivitami  v  zahraničí
přispěly  k  celkové  proměně  situace  ve  veřejné  sféře,
kterou stále vice táhly k násilí a militarizaci.Po vítězství
SMERu  –  Sociální  demokracie  ve  volbách  v roce 2023  a
sestavení  Ficovy  koaliční  vlády  došlo  v  této  politicky
vyhroceně  polarizované  situaci  k  pokusu  o  atentát  na
Roberta Fica. Zasáhlo ho několik kulek a málem násilný útok
nepřežil.  Nakonec  se  lékařům  podařilo  jeho  život
zachránit.Tento  čin  krajního  extremismu  zcela  změnil

slovenskou politiku. Nyní už nikdo soudný nehazarduje s vypjatými ideologickými útoky
na premiéra Fica, které stupňují násilnou společenskou atmosféru. Bohužel, velká část
slovenské pravicové opozice neustává v politické polarizaci. Premiér Fico oznámil,  že
slovenské státní instituce mají indicie, které ukazují na pokus o politickou destabilizaci,
jež může vést  k novému majdanu.  Za této situace však slovenská pravicová opozice
neustává  v  nátlaku  na  vládu  a  pořádá  demonstrace,  jež  dále  přispívají  k  politické
destabilizaci. Na podporu svých kroků si navíc slovenská pravicová opozice zve české
herce,  jako  Ivana Trojana  nebo  Bolka  Polívku.  Tedy  pravicově orientované zástupce
českého showbyznysu.Ficova vláda, která má odvahu obnovovat sociální spravedlnost v
zemi a bránit  slovenskou suverenitu,  je pod tlakem jak slovenských, tak zahraničních
pravicových destabilizačních sil. Fico se však i za této situace nevzdává a snaží se o
energetické  zabezpečení  své  země plynem a  revitalizaci  slovenské ekonomiky.  Nyní
jsme v okamžiku, kdy je potřeba projevit solidaritu s demokraticky zvolenou slovenskou
sociálně zaměřenou vládou. Občané a politici mohou svým politickým postojem prokázat,
na které straně stojí.  Buď na straně sociální  spravedlnosti,  suverenity,  demokracie  a
míru, nebo na straně asociální agrese, závislosti země, majdanu a autoritářské politiky.
Jan Klán

Rusko pobouřilo, že šéf OSN ve svých projevech o holokaustu
nezmínil sovětské ztráty za druhé světové války
iportal24.cz

Rusko považuje za  pobuřující,  že  generální  tajemník OSN António Guterres ve
svém nedávném projevu nezmínil mnohamilionové oběti sovětského lidu ve druhé
světové válce, uvedla mluvčí ruského ministerstva zahraničí Maria Zacharovová.
»Považujeme za  neadekvátní  důraz,  který  generální  tajemník  OSN António  Guterres
položil  v  souvislosti  s  Mezinárodním dnem památky  obětí  holocaustu,« uvedla  ruská
diplomatka s odkazem na Guterresovy výroky na akci Valného shromáždění OSN 27. 1.
a na vzpomínkové bohoslužbě v synagoze Park East k uctění obětí holocaustu 25. ledna.
»Považujeme  rovněž  za  pobuřující,  že  Antonio  Guterres  neřekl  ani  slovo  o
mnohamilionových obětech, které za druhé světové války utrpěl Sovětský svaz, jehož
národy rozhodujícím způsobem přispěly k vítězství nad nacistickým Německem a jehož
činy skončil holocaust,« dodala.
Zacharovová poznamenala,  že  Rusko považuje »taková historická a politická  cvičení,
hraničící  s  otevřeným  falšováním  a  revizí  výsledků  druhé  světové  války«,  za
nepřijatelná. »Z  naší  strany  nadále  vyvíjíme  veškeré  úsilí  směřující  k  zachování
historické pravdy,« zdůraznila.
Připomněla,  že  Rusko  si  27.  ledna  připomnělo  dvě  významná  data:  výročí  zrušení
obléhání Leningradu a Mezinárodní den památky obětí holocaustu, který byl stanoven
rezolucí  Valného  shromáždění  OSN  č.  60/7. »Posledně  jmenované  datum  bylo
mezinárodním společenstvím vybráno jako uznání činu vojáků Rudé armády, kteří v tento
den v roce 1945 osvobodili nacistický koncentrační tábor Osvětim-Březinka,« zdůraznila.

PÍŠETE NÁM

INTERNACIONÁLA levice a " internacionála " pravice .
Internacionála je údajně druh politiky a také píseň, jakožto symbol
této politiky .
    Kdysi na jednom sjezdu levice zazněl velice moudrý slogan : " BEZ POVINNOSTÍ
NENÍ PRÁV a BEZ PRÁV NENÍ POVINNOSTI." Geniální pojmenování rozdílu mezi
pravicí a levicí.
  Existuje  několik  druhů  bohatnutí.  Levice,  socialismus  ,  komunisté,  vsadili  na
manuální  práci  a  obdělávání  půdy,  což  vedlo  pouze  k  pomalému,  leč  poctivému
bohatnutí .
  Západní země hledaly svůj vzor jinde. Hledaly a stále hledají s v o j e bohatství v
kolonizování cizích zemí, v levné cizí pracovní síle  a v rabování nerostného bohatství
východních zemí. Zakládaly si svoje nadnárodní korporáty. Např . Východoindickou
společnost, jestli se nemýlím, si založili dobrodinci Anglie , Skotska , Francie, Dánska,
Švédska a Holandska. Mnoho těch západních dravců se slétlo na indickou zem plnou
diamantů. Kolik  těch západních parazitů rabovalo východní  země, Anglie  opiovými
válkami  Čínu,  Belgie  Kongo,  ostatně,  celou  Afriku  si  ti  západní  lidumilové
rozparcelovali a dlouho vykořisťovali. Je to jejich slavné a obdivované b o h a t s t v í,
draze zaplacené krví nevinných, ožebračovaných lidí východních zemí a celé Afriky.
  Západní  země, liberálně demokratické  a  svobodné,  nemají  ve svých zákonných
povinnostech pracovat. Odmítají tezi "Kdo nepracuje, ať nejí! " Odmítají právo lidí na
práci  a  rovněž  nesouhlasí  s  oním  levicovým  internacionalismem,  že  "bez
povinností  není  práv  a  bez  práv,  že  není  povinností".  Mnozí  západní  občané,
"myslitelé",  včetně  těch  našich,  si  pletou  pojmy  s  dojmy.  Mylně  se  domnívají,  že
uplácet celoživotní flákače je jakási levicová manýra. OMYL! 
  V komunistickém socialismu museli všichni pracovat a právě z této povinnosti mají
strach všichni ti  dnešní parazité.  V listopadu 1989 nám disidenti, M K, zapěli  svoji
vlastní  f  a  l  e  š  n  o  u   Internacionálu  .  Po převratu  a  příklonu k  Západu,  vláda
disidentů jako první zrušila právo na práci a svým nepracujícím lenochům ten nový a
skvělý  prozápadní  režim  začal  vyplácet  nemalé  peníze  za  flákání.  K  tomuto
kapitalistickému nešvaru nepracovat a mít se dobře, přibyl ještě byznys s chudobou,
stovky  neziskovek,  zlodějny  nadnárodních  korporací,  lichvy  bankovních  sektorů,
bohatě placená pátá kolona militaristické vlády a jiní všehoschopní kapitalisté. A kam
to  všechno  dnes  vede,  vidíme?!.  Je  třeba  všem  flákačům,  obchodním  šmejdům,
lichvářům,  sporným  četným  neziskovkám,  placených  státem,  nadnárodním
korporátním, všem těm zlodějským "dobrodincům" říct STAČILO!. 
  My chceme žít jako kdysi v míru, při poctivé práci a v přátelství se všemi národy. My,
pane vládní presidente a pane Fialo, nechceme patřit na ten lidsky prohnilý, válečně
barbarský, moci  a zisků chtivý,  zdivočelý  Západ.  My jsme srdce Evropy a říkáme
STAČILO! všem těm podlým iniciativám Západu. BEZ POVINNOSTI PRACOVAT pro
blaho své země - NENÍ ŽÁDNÝCH PRÁV, jak pro občany, tak i  pro českou vládu,
sloužící západním militaristickým mocnostem,  nesloužící blahu lidu s v é země, se
záměrem nás vléci do válek a chudoby, Takoví nenávistní a podlí lidé, nemají právo v
ČR vládnout .
 E Smutná

Historie  Kladno 3 - Rod Žďárských ze Žďáru. 
- Jiří Žďárský 
  Jiří  Žďárský ze Žďáru, na Červeném Újezdu, Velké Dobré a Kladně, patřil spolu
se svým synovcem a dědicem Ctiborem Tiburcím k nejvýznamnějším mužům rodu
Žďárských.  Narodil  se  31.května 1517  a  svůj  život  spojil  s  králem a  později  i
císařem Ferdinandem I.,  jako  málokterý  šlechtic  té  doby.  Jako páže pobýval  u
panovnického  dvora  při  přítomnosti  krále  v  Čechách,  v  dospělosti  se  pak  stal
jednou  z  opor  panovníka.  Při  příchodu  do  Kladna  měl  za  sebou  už  slušnou
vojenskou kariéru. Dvakrát se zúčastnil tažení do Uher proti Osmanům. Ti se již v
roce 1529 snažili  dobýt  Vídeň, což mělo být ukázkou síly  sultána Sulejmana a
pokus o zlomení moci Habsburků v Evropě. Za chrabrost jej  císař Ferdinand I.
Habsburský  jmenoval  císařským  radou.  V  roce  1546  byl  velitelem  slánské
hotovosti, která s králem Ferdinandem I. v čele bojovala po boku císaře Karla V.
proti protestantům v říši. 
 V  letech  1546  -  1547  došlo  k  prvnímu  protihabsburskému  povstání.  Tehdy
požadoval král Ferdinand I. od stavů vojenskou pomoc při šmalkaldské válce,což
bylo podle nich v rozporu s právem. Čeští šlechtici tehdy vypověděli králi posluš-
nost a vytvořili měšťansko - politickou opozici. Část české zemské hotovosti se tak
vojenského  tažení proti kurfiřtu Fridrichu Saskému nezúčastnila. Jiří se v nastalé
situaci  dokázal  výborně  zorientovat  a  zůstal  věrný  králi  Ferdinandovi.  Když
24.dubna 1547 Karel V. spolu s Ferdinandem I. (a jemu věrnými českými šlechtici)
a Mořicem Saským rozdrtil hlavní vojsko kurfiřta Jana Friedricha Saského v bitvě u
Mühlbergu, bylo povstání potlačeno. Poté námluvy českých protestanských stavů s
Janem  Friedrichem  skončily  a  Ferdinand   I.  se  koncem  května  (po  kapitulaci
Wittenbergu) se svým vojskem vydal zvolna do Čech, aby se vypořádal s opozicí.
  Jak šlechta, tak i města  se králi na přelomu června a července 1547 nakonec
podrobila.  Král  celého  nedůsledného  odboje  využil   k  posílení  královské  moci.
Většina šlechty byla potrestána jen mírně, katastrofu ale odboj představoval pro
zástupce městského stavu, jejich práva byla omezena do té míry, že své výsadní
postavení  pro  další  politické  dění  prakticky  pozbyli   (museli  odevzdat  všechny
střelné zbraně a pozemkový majetek). Jiří Žďárský byl ale mezi těmi, kteří se v
následujících  letech  těšili  králově  přízni,  což  se  projevilo  i  při  jeho  svatbě  s
Ludmilou, sestrou Bořity z Martinic a na Smečně, přes rod Kladenských vzdálenou
příbuznou.  Na svatbě, která se konala na Smečně, dostala Ludmila od arciknížete
Ferdinanda  Tyrolského  prsten  s  diamantem.  Bylo  to  veliké  vyznamenání,  ale
zárověň i důkaz jak si panovník Jířího služeb vážil. Jiřímu přinesla následující léta
politický  vzestup.  Z  manželství  však  nevzešel  žádný  potomek. Proto  si  oblíbili
synovce: Albína, který u nich na Kladně občas žil a zejména Ctibora Tiburcího. 
Na jejich výchovu vynakládal nemalé finanční prostředky. Jejich otec, Jan a strýc s
tetou je posílali na poznávací cesty tzv."kavalírské jízdy.
  Dokončení příště                                                                               J.Kůstka

Zpravodaj OV KSČM  Kladno: Adresa redakce: ul. Milady Horákové
497,    Kladno 2,  tel.: 312 687 909, 725 646 013, 602 138 077 e.mail
ov.kladno@kscm.cz,  WEB://http://kladno.kscm.cz  MIČ  47  437
Nevyžádané příspěvky se nevracejí


